
KFF Faciliteter SvømKBH 

Brugerråd 2023 

 

Invitation: 

Fredag den 6. oktober 2023 blev brugerne af svømmehallerne i Københavns Kommune inviteret til 

brugerråd. Brugerråd blev afholdt på 4 lokationer på 4 forskellige datoer, så flest muligt havde 

muligheden for at deltage. 

Invitationen blev sendt ud på e-mail til alle folkeoplysende foreninger med svømmehalstider og KK 

Børne- og Ungdomsforvaltningen i forhold til repræsentanter fra svømmeskolen. Offentlige 

brugere blev gjort opmærksom på invitation via et opslag på hjemmesiden, via et opslag på 

opslagstavlerne i alle svømmehaller og via en henvisning på Facebook. 

På hjemmesiden var det muligt at tilmelde sig online til brugerrådsmøder til det valgte steder og 

datoer. Med tilmeldingen var det samtidig muligt at give sin mening til kende omkring forslag i 

forhold til brugerrådspuljeindkøb eller forklare årsagen til hvorfor man ikke mente at de havde 

relevans. 

 

Datoer: 

Emdrup Bad og Bellahøj Svømmestadion torsdag den 26. oktober 2023 

Sundby Bad og Frankrigsgade torsdag den 2. november 2023 

Hillerødgade Bad og Hal og Øbro-Hallen fredag den 3. november 2023 

Valby Vandkulturhus og Vesterbro Svømmehal mandag den 6. november 2023 

 

Dagsorden: 

• Velkomst 

• Nyt fra Faciliteter 

• Fordeling af foreningstider 

• Budget 2024 

• Nyt fra Svømmehallen 

• Brugerrådsmidler 

• Evt. 
 
 



 

Møde: 

Velkomst 

Præsentation af alle deltagere og tilhørsforhold. 

Nyt fra Faciliteter – SvømKBH 

Ny organisering i SvømKBH 

Fra den 1. januar 2024 træder en ny organisering i Svøm KBH i kraft. Det betyder, at de otte 

nuværende distrikter får både flere svømmeanlæg og opgaver i takt med åbningen af nye 

svømmehaller de kommende år.  

                                                                                                                                                                                 

Papirøen åbner i 2026. Svøm KBH overtager driften af skøjteanlæg fra januar 2024. 

Nye svømmehaller: 

        - Øbro-Hallen 2024 

        - Arenakvarteret 2024 

        - Papirøen 2026 

        - Beauvaisgrunden 2028 

 
Fordeling af foreningstider 
 
September – November 2023 

• Opdatering af faciliteter og klargøring til ansøgningsrunde 
• Information til foreninger 

Januar 2024 
• Foreningerne ansøger 
• Information til foreninger – reminder 

Februar – April 2024 
• Fordeling af tider 

Maj – Juni 2024 
• Behandling af indsigelser 

 

Den nuværende fordelingsaftaler er gældende frem til juni 2024. Der er udarbejdet en ny 

udbudstid til Øbro-Hallen fra januar 2024 – juni 2024. Planlægning af fordelingsrunden 2024-2026 

er i gang. Foreninger ville kunne søge tider i januar 2024.  

Ørestads Svømmehal forventes at være med i fordelingsrunden 2024-2026. 

Vesterbro Svømmehal lukker for renovering fra juni 2024 – december 2025 som betyder at mange 

hold skal nedlægges, hvis ikke alternative faciliteter kan findes. 



Foreninger i udgangspunktet har ikke deres tider i skoleferierne, men at de kan kontakte den 

relevante distriktsleder, såfremt anlægget har åbent og dermed starte en dialog om at bibeholde 

disse tider i ferien. Der blev også bedt om en genovervejelse af, om dette bør gælde for voksne 

klubber.  

Der blev lagt lidt ekstra vægt på sommerferierne hvor svømmehallerne på skift har lukket. Både for 

at kunne udføre vedligeholdelse på hallen og for at tilgodese ferie camps. 

 

Budget 2024: 

• Der er afsat 0,8 mio. kr. årligt til permanent at udvide og ensartede åbningstiderne i 
Københavns otte offentlige svømmehaller, så de fremover kun holder lukket i tre af 
skolernes seks ugers sommerferie.  

• Planlægning af nyt Sundby Bad                                                                                                        
Der er afsat 20,6 mio. kr. til udvikling af Sundby Idrætspark, herunder planlægning af 
opførelse af en ny svømmehal til erstatning af Sundby Bad. Bevillingen er forankret hos Plan 
og Tilskud. 

• Udsigt til nye skolesvømmehaller                                                                                                          
I aftalen er der fokus på idræt og kultur for byens børn, og det indebærer blandt andet, at 
skoleidrætskapaciteten skal udvides. Herunder ses der på opførelse af nye 
skolesvømmehaller flere steder i byen de kommende år. Arbejdet er forankret hos Plan og 
Tilskud. 
 

 

Nyt fra Svømmehallen: 

Nyt fra Emdrup Bad 

Fra den 1. januar kommer Emdrup badet til at overtage driften af Rymarksvej og man ville derfor 

komme til at kunne møde nye medarbejdere. Genåbningen af Øbro-Hallen ville give ekstra 

mulighed for koordinering i tilfælde af driftsstop eller planlagt lukninger. 

Der kommer ny udvendig TV-overvågning der vil blive sat op i løbet af de næste par uger. 

Derudover er der ikke planlagt større projekter dog er bygningen gammel og det kræver derfor lidt 

ekstra i vedligeholdelse 

 

Nyt fra Bellahøj Svømmestadion 

Pr. 01/01 overtager Bellahøj Tingbjerg, som fortsat ville være åbent for offentligheden i weekenden 

fra 12-17. 



Bellahøj lukker fremover indendørs i 3 uger hver sommer, men vil holde åbent udendørs hele 

sommeren. Datoer kommer tættere på sommeren. Der blev fra HSK ønsket en dialog i forhold til at 

undgå lukning af Bellahøj op til større stævner, der ligger i sommeren. 

Bellahøj friluft er renoveret og blev taget i brug sommer 2023, men der mangler stadigvæk nogle 

ting, blandt andet fodskyldekar, der forventes at stå klar sommersæson 2024. 

 

Spørgsmål omkring åbning af Tingberg i sommeren udenfor weekenden 

Sommerlukning sker så vedligeholdelse kan ske uden at gå ud over driften 

Der ville altid være åbnet da lukninger sker forskudt så hensigtsmæssigt som muligt 

 

Nyt fra Vesterbro Svømmehal og Valby Vandkulturhus 

En bruger er bekymret over om servicen og adgangen til svømmehalsledelsen i Vesterbro 

Svømmehal bliver svære / længere, her efter omrokering af driftsledere, så de er ledere af flere 

svømmehaller/skøjtehaller. Bruger blev dog gjort opmærksom på, at der stadig vil være en 

koordinator til stede, som det er muligt at kontakte og som ved hvad der foregår i dagligdagen på 

lokationen.  

 

Flere brugere synes at det er et stort plus, at de i Vesterbro selv kan regulere varmen på bruserne. 

Noget der ikke er muligt i de andre svømmehaller. Samtidig er alle enige om, at bruserne i Valby, 

altid er et irritationsmoment, fordi censoren virker dårligt.  

 

Grøn-bruger, taler på vegne af flere andre ”grønne” brugere, som er bekymret for adgangen til en 

svømmehal, når Vesterbro lukker. Hun fortæller at de grønne brugere, har snakket om, at de er 

villige til nærmest at klæde om på gaden, som at kunne få mulighed for, at hoppe i vandet.  

 

o Det lyder til at, det at være grøn bruger, er en hel identitet for flere, som det 

betyder meget for, at de kan svømme i grøn-tid. 

o Forslag til om man måske ved hjælp af solceller på Bavnehøj Friluftsbad, kan 

opvarme bassiner, så der kan holdes åben i længere tid. 

o Ekstra åben i Valby: Spørger derudover om man vil øge åbningstiden i Valby 

Vandkulturhus, imens Vesterbro renoveres og om der vil blive indført grøn tid i 

weekenderne i Valby, ligesom der for nuværende er i Vesterbro, under dennes 

renovation.  

 

En borger synes ikke, at omklædningsrummene er særlig tilgængelige og at det er svært for flere i 

hendes forening og som offentlig gæst, at bade og omklæde i svømmehallen som borger med 

handicap  



Distriktslederen påpeger dog, at der er flere omklædningsrum i Valby, som de kan bruge, som 

denne borger ikke kender til.  

 

En bruger spørger om det er muligt at få medindflydelse på renoveringen af Vesterbro 

Svømmehal? Igen påpeger flere, at de vil blive virkelig kede af at miste deres mulighed for selv at 

varmregulere bruserne og vil derfor gerne sikre sig, at denne mulighed forbliver. 

 

Vesterbro bærer præg mange stamgæster, der primært benytter lokationen. 

 

HSK har en bekymring ift. indsigelsesperioden angående kommende fordelingsrunden for 

foreninger. De er bekymret over, at det kan være svært at planlægge efter, hvilke banetider man 

får tildelt, når man ved, at andre foreninger potentielt kan gøre indsigelser, der gør at man mister 

banetiden. 

 

En bruger oplever flere der ikke vasker sig i Valby og at flere af disse ikke taler dansk, når man 

påpeger det over for dem. De andre brugere er enige og forslår at flere af reglerne står på engelsk. 

Samme problem gør sig gældende på Vesterbro. 

 

o Brugerne bemærker derudover at de også oplever, at der er mange især yngre 

kvinder (teenagere) ikke vasker deres hår, fordi det er sat op i en knold, eller ikke 

får vasket sig ordentlig fordi de ikke kan lide at være nøgne (Antagelse) 

o Koordinator nævner at 1 minut afvaskning fjerne 95% af skidtet  

 

En bruger føler at saunabesked er truende og synes at man truer med kollektiv afstraffelse, ved at 

lukke for saunaer, fordi nogle ikke kan finde ud af, ikke at bruge vand og saunagus-olie.  

 

o Tør saunaer er ikke beregnet til vand og disse olier og går derfor i stykker, hvor en 

ny saunaovn koster minimum 25.000.-  

 

Nyt fra Sundby Bad 

• Farvel til bademesteren over dem alle – Jonny Flex takkede af efter 42 år 

• Skaden på undervisningsbassinet – status – forventet genåbning april 2024 

• Den udvidede lukkeperiode – skade på udligningstanken – forsinket sæsonstart  

• Bassinet presset tirsdag og torsdag eftermiddag – appel til forældre 

• Flere nye medarbejdere – tag godt imod dem 

 

Nyt fra Frankrigsgade Svømmehal 

• Forsøg med udvidet foreningstid  



• Tæt trafik i primetime – husk at se på baneoversigten  

• Flere nye medarbejdere – tag godt imod dem  

• Frankrigsgade ramme om Nordiske Mesterskaber UV 2024 

 

Nyt fra Skt. Elisabeth terapibassin (Amager Hospital) 

• Bevilling til totalrenovering og nyt vandbehandlingsanlæg 

• Arbejdet forventes påbegyndt december 2023 

• Terapibassinet forventes klar til ibrugtagning sommer 2024 

• Driften varetages af personalet fra hhv. Frankrigsgade og Sundby 

 

Nyt fra Hillerødgade Bad og Hal 

• Der blev nævnt at den korrekte afvaskning stadig en udfordring, ikke kun i Hillerødgade 
Bad og Hal, det er et generelt problem som ses mange steder.  

• Der blev snakket om muligheden for at få nye/andre skilte også nogle på engelsk, så vi 
rammer alle vores brugere.  

• Til dette punkt kom vi også ind på vores skraldspandssystem, som enkelte synes er 
mangelfuldt. Der blev nævnt at man mangler små skraldespande til under spejlende, til hår 
og div.  

 

Nyt fra Øbro-Hallen 

Øbro- Hallen forventes klar til genåbning tirsdag de 2. januar 2024.  

Når Øbro-Hallen genåbner, bliver det med det nye AngleEye system, der allerede er installeret i 

Bellahøj Svømmestadion og Valby Vandkulturhus. Det er et digital undervandsovervågningssystem 

som hjælpe livredderne med at undgå potentiale drukneulykker. 

Der kommer et ny bookingsystem til kurbad som betyder at et ophold er 2 timer på faste 

tidspunkter. Det betyder at man fremover har muligheden for at reservere en plads på forhånd. 

Distriktsleder Morten Gettermann fortalte om det store arbejde, lige nu, med oprydning, rengøring 

og rekruttering af 25 medarbejdere til Øbro-Hallen. 

De glæder sig til at byde gæsterne velkommen igen til januar. 

 

Brugerrådsmidler 



Der er afsat en pulje til brugerbestyrelsesmidler til idrætsanlæg under Kultur- og 

Fritidsforvaltningen.  

Midlerne fordeles efter en vægtning, hvor bygningsmassen vejer 70 pct. målt pr. kvadratmeter, og 

udendørsarealerne vejer 30 pct. Vægtningen skal ses i sammenhæng med, at 

vedligeholdelsesudgifterne – alt andet lige – er mindre på udendørsanlæggene. 

 

• Brugerbestyrelsesmidler fordeles mellem anlæggene efter en fordelingsnøgle baseret på 

Ejendomsportalens kvadratmeter-angivelser for de enkelte lokationer. CØDO fordeler 

midlerne. 

 

• Midler kan flyttes mellem anlæg, hvis der er enighed herom mellem brugere og forvaltning. 

 

• Midlerne er kommunale og der skal anvendes gældende kommunale indkøbsaftaler. 

 

• Afsættet for anvendelsen af midlerne er, at de skal komme flest mulige brugere til gode og 

have fokus på fællesarealer og fælles brug på anlæggene.  

 

• Midlerne kan også anvendes til udstyr som tekniske anlæg som højttalere, scoreboards, 

formidling, mv.  

 

• Midlerne skal anvendes i samarbejde med lokale brugerbestyrelser mv. 

 

• Forvaltningen skal servicere brugerinddragelsen. 

 

• Forvaltningen har den endelige beslutningskompetence og kan også træffe afgørelse ved 

uenighed mellem brugerne. 

 
 

• Midlerne kan ikke uddeles som tilskud til anskaffelser for enkeltbrugere med eksklusiv 

brugsaftale. Disse skal henvises til puljer og pakker. 

 

Bellahøj Svømmestadion 

I 2023 har Bellahøj Svømmestadion en brugerrådspulje på kr. 68.190. 

Forslag til indkøb: 

• Borde og stole til svømmehallen  

• Svømmeudstyr (plader, pull-buoys, bælter osv.)  

• Whiteboard til svømmehallen 

• Rygstartbøjler til rygstart (stævner) 

 

Emdrup Bad 



I 2023 har Emdrup bad en brugerrådspulje på kr. 59.050. 

Forslag til indkøb: 

• Opbevaringsvogn til svømmeudstyr 

• Svømmetræningsudstyr  

• Bølgebrydere  

• Whiteboard tavler 

 

Frankrigsgade Svømmehal 

I 2023 har Frankrigsgade Svømmehal en brugerrådspulje på kr. 33.160. 

Forslag til indkøb: 

• Bølgebrydere 

• Ribber i svømmehallen 

• Bassinlegetøj 

• Svømmetræningsudstyr 

• Ekstra knager i skoleomklædning 
 

Der blev yderligere fremsat et ønske om træhovedstøtter, timeglas og centrifuge 

Centrifugerne må dog ikke betjenes af børn. Derfor kan de af sikkerhedsmæssige grunde ikke 

placeres i offentlige baderum. 

 

Sundby Bad 

I 2023 har Sundby Bad en brugerrådspulje på kr. 43.580. 

Forslag til indkøb: 

• Banetove 

• Digital ur 

• Svømmetræningsudstyr 

• Kunstige planter 

 

Hillerødgade Bad og Hal 

I 2023 har Hillerødgade Bad og Hal en brugerrådspulje på kr. 51.540. 

Forslag til indkøb: 

• Stillezone møbler til forhallen 

• Opbevaringsreoler til svømmeredskaber 



• Banetove og ophæng 

• Svømmeudstyr/redskaber  
 

Øbro-Hallen 

I 2023 har Øbro-Hallen en brugerrådspulje på kr. 121.750. 

Forslag til indkøb: 

• Handicap hjælpemidler  

• Svømmetræningsudstyr (svømmefødder, pull-buoys, bælter osv.) 

• Møbler til kurbadsreception 

• Aqua fitness udstyr 

• Kunstige planter til svømmehallen. 

 

Vesterbro Svømmehal og Bavnehøj Friluftsbad 

I 2023 har Vesterbro Svømmehal og Bavnehøj Friluftsbad en brugerrådspulje på kr. 49.910. 

Forslag til indkøb: 

• Transportvogn til aquaorme 

• Svømmetræningsudstyr (svømmefødder, pull-buoys, bælter osv.) 

• Legeredskaber til børn 

• Aqua fitness udstyr 

 

Valby Vandkulturhus 

I 2023 har i Valby Vandkulturhus en brugerrådspulje på kr. 105.700. 

Forslag til indkøb: 

• Kunstige planter til svømmehallen 

• Stole til svømmehallen 

• Liggestole 

• Svømmetræningsudstyr 

• Opbevaringsreol til svømmetræningsudstyr 

• Svømmetræningsur 

• Legeredskaber til børn 

 

Evt. 

Sundby Bad og Frankrigsgade 



Der ønskes bedre/hurtigere tilbagemelding på brugerhenvendelser ifm. bl.a. løbende vandhaner/toiletter. 

Bedre skiltning af skabe i udu. 

Forslag om evt. postkasse og infotavle om driftsstatus. 

Adgang fra gymnastiksal til fitness via den gamle skoleafdeling var kun muligt, da rummet ikke var i brug. Nu 

er rummet en karatesal og dermed barfodsområde. 

 

Emdrup Bad og Bellahøj Svømmestadion 

Til mødet blev spørgsmålet om tyverisikring af skabene i omklædningen bragt op. Der var ønsker 

om bedre forsikringer fra livredderen om at skabet tilhører brugeren. Der ville blive undersøgt hvad 

vi i SvømKBH kan gøre for at opnå en højere sikkerhed uden at overtræde GDPR lovgivningen. 

Selvom alt opbevaring sker på eget ansvar, skal personalet ikke risikere tyverisikkerheden. 

Der var en dialog omkring hvorvidt svømmere i forskellige tempoer skulle flyttes af livredderen. 

Her opfordrer SvoemKBH gæsterne til at starte dialog med hinanden og hvis det ikke har ønskede 

resultat så tag fat i personalet og bede dem om at rykke på gæsterne og eventuelt gøre brug af 

“Hurtigbane - hold til højre” skiltene. 

Yderligere information kan findes på 

www.svoemkbh.kk.dk 

Blandt andet kontaktformularer til skriftlige henvendelser og drift status på diverse bassiner 

 

Valby Vandkulturhus og Vesterbro Svømmehal 

Forening spørger hvad man gør, når vi lukker nogle svømmehaller og fx samtidig åbner andre 

svømmehaller, bl.a. Arenakvarterets første svømmehal. Han tror ikke på at mobiliteten hos 

brugerne er særlig stor, og dermed at flere lokale foreningsmedlemmer dermed ikke vil opsøge de 

svømmehaller der åbner længere væk.  

 

En bruger forslår at melde mere ud og renoveringen af Vesterbro, så man fx kan se hvordan den 

kommer til at se ud eller lign.  

 

Hillerødgade Bad og hal og Øbro-Hallen 

Der blev snakket om at nogle har oplevet at deres skabe inde i svømmehallen er blevet åbnet, og 

at der også er oplevet at der er blevet taget udstyr. 

Der blev efterspurgt mere lys ved cyklerne, og hvis mulig adgang til anlægget før de 15 min. da 

nogle synes det er lidt svært at nå at gøre klar til træning efter vi I Hillerødgade Bad og Hal har fået 

automatisk dørlås på. 

http://www.svoemkbh.kk.dk/

